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Protokół nr 24/2020

XXIV Sesja w dniu 10 marca 2020 
Obrady rozpoczęto 10 marca 2020 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 22:20 tego samego 
dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 20 członków.

Obecni:

1. Jarosław Aranowski
2. Marek Bańburski
3. Krzysztof Będkowski
4. Andrzej Górecki
5. Janusz Hoffman
6. Grzegorz Janiszewski
7. Henryka Koper
8. Ireneusz Koper
9. Ryszard Kowalczyk
10. Elżbieta Kuczara
11. Agata Kuran-Kalata
12. Dariusz Marcinkowski
13. Anna Matracka
14. Rafał Olesiński
15. Sławomir Ostrzyżek
16. Tadeusz Pawlikowski
17. Teresa Senderowska
18. Beata Sulima-Markowska 
19. Ewa Surmacz
20. Wiesław Szustak
21. Andrzej Zawistowski

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum, przyjęcie porządku obrad.

Przewodniczący Rady Gminy Raszyn Pan Dariusz Marcinkowski otworzył obrady XXIV 
Sesji Rady Gminy o godz. 15:00, przywitał zebranych na sali, stwierdził quorum. 
Poinformował, że na podstawie art.20 ust.3 ustawy o samorządzie gminnym grupa radnych 
złożyła wniosek o zwołanie sesji, do sesji został dołączony porządek obrad wraz z projektami 
uchwał. 

Radna Anna Matracka w imieniu wnioskodawców przedstawiła powody złożenia wniosku 
argumentując koniecznością podjęcia uchwały dotyczącej przekazania skargi, oraz 
konieczności omówienia punktu dotyczącego przedstawienia  informacji przez Wójta w 
temacie Austerii i uzyskania wiadomości dotyczących pożaru w budynku komunalnym. 
Radna Anna Matracka w imieniu wnioskodawców złożyła wniosek o zastąpienie punktu 
„Sprawy różne” punktem „Informacja Wójta Gminy Raszyn w sprawie działań jakie są 
podjęte na terenie gminy w związku z rozszerzającą się epidemią Koronawirusa.



Radny Andrzej Górecki podniósł temat związany z sytuacją w Centrum Medycznym oraz 
wniosku złożonego na poprzedniej sesji. Zwrócił się również z prośbą o rozszerzenie w 
ramach punktu o epidemii koronawirusa o informacje o obecnej sytuacji Centrum 
Medycznego Raszyn. 

Dariusz Marcinkowski poinformowała o wystosowaniu pisemnego zaproszenia na sesję dla 
dyrektora SZPZLO odczytując treść zaproszenia wraz z odpowiedzią na zaproszenie, 
przesłaną przez zastępcę prezydenta Miasta Stołecznego Warszawy. Została również 
zgłoszona pod dyskusję propozycja wprowadzenia apelu Rady Gminy Raszyn w sprawie 
nieruchomości przy ul. Poniatowskiego 18A. Przewodniczący Rady poprosił aby radni w 
pierwszej kolejności zapoznali się z treścią apelu a w późniejszym czasie zostanie złożony 
oficjalny wniosek. Złożył również zapytanie do wnioskodawców czy wniosek radnego A. 
Góreckiego zostanie uwzględniony i wprowadzony do porządku obrad. Anna Matracka jako 
przedstawiciel wnioskodawców poprosił o przerwę w celu wypracowania stanowiska 
wszystkich wnioskodawców co do przedstawionych propozycji.  

Wiesław Szustak zwrócił się do wnioskodawców o rozpatrzenie wniosku umieszczenia w 
porządku obrad powołania nowego członka komisji budżetu oraz członka komisji oświaty.  
Chęć wzięcia czynnego udziału jako członka komisji zgłosiła pani H. Koper oraz pan R. 
Olesiński. 

Andrzej Zawistowski zaproponował aby w  punkcie „Sprawy różne” zostały poruszone 
tematy, o których była mowa, zaproponował aby został również poruszony problem służb 
ponadnormatywnych. 

Głos zabrał Jarosław Aranowski jako jeden z radnych podpisujących się pod wnioskiem o 
zwołanie sesji informując o wycofaniu swojego podpisu pod wnioskiem o zwołanie sesji. 
Zastrzeżenia przedstawione przez radnego nie odnosiły się do uchwał w sprawie diet dla 
radnych i sołtysów oraz przekazania skargi do WSA z powodu, których została zwołana sesja.
Pozostałe punkty powinny zostać zaproponowane jako wnioski do porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Dariusz Marcinkowski zwrócił uwagę że pomimo wycofania poparcia 
wniosku o zwołanie sesji przez radnego J. Aranowskiego obecna liczba podpisów pod 
wnioskiem spełnia wymogi ustawy. 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził 5 minut przerwy. 

Wznowienie obrad. 

Anna Matracka poinformowała, że decyzją wnioskodawców jest pozostawienie porządku 
obrad bez zmian, w związku z tym wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 10 został 
wycofany. Radna w imieniu wszystkich wnioskodawców poinformowała o nie wyrażeniu 
zgody na zmiany w porządku obrad. 

2. Informacja Wójta Gminy Raszyn dotycząca podjętych działań spowodowanych 
pożarem lokalu mieszkalnego w budynku komunalnym przy ul. Nadrzecznej.

Przewodniczący Rady Dariusz Marcinkowski wprowadził radnych w tematykę związaną z 
zaistniałym pożarem w budynku komunalnym. 



Wójt Gminy pan Andrzej Zaręba poinformował, że w dniu 2 marca doszło do pożaru przy ul. 
Nadrzecznej, w wyniku pożaru spaliło się mieszkanie o pow. 38m2. W chwili pożaru 
głównego najemcy nie było z uwagi na pobyt w szpitalu zaś w lokalu był syn, który zauważył
pożar. Obecnie zostało rozpoczęte dochodzenie przez straż pożarną, policję oraz firmę 
ubezpieczeniową. Pożarem zostały również dotknięte trzy mieszkania sąsiadujące. Teren 
wokół budynku został uporządkowany oraz zabezpieczony przed dostępem osób trzecich. 
Stan techniczny lokali dotkniętych pożarem to lokal, w którym wybuchł pożar został 
doszczętnie zniszczony, natomiast w lokalu sąsiednim o pow. 27,60 m2  będą prowadzone 
prace obejmujące: wymiana instalacji elektrycznej, osuszenie lokalu, wymiana ściany 
sąsiadującej z lokalem zniszczonym, w kolejnym lokalu o pow. 27.70 m2  uszkodzeniu uległy 
drzwi oraz zadymienie wraz ze sprawdzeniem instalacji elektrycznej i wentylacyjnej, lokal 
który jest bezpośrednio nad lokalem który uległ całkowitemu zniszczeniu zostanie 
przeprowadzony remont instalacji wodociągowej i  kanalizacji  oraz wentylacja. Przebywanie 
w tych lokalach jest niemożliwe, osoby zamieszkujące te mieszkania otrzymały wsparcie 
rodziny i nie wnioskowały o lokale zastępcze. Uszkodzeniu również nastąpiła elewacja 
zewnętrzna budynku, wstępny koszt remontu szacuje się na kwotę 400 000zł. Do  pomocy 
mieszkańcom w tej sytuacji zobowiązany został Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej po 
względem opieki i udzielenia stosownego wsparcia. 

Kierownik Referatu Inwestycji przedstawił informacje pod kontem merytorycznym, w 
sprawozdaniu ujęte zostało: zakres zniszczeń – zniszczeniu uległo wszystko łącznie z 
nadpaleniem stopu nad parterem, szerszy zakres zniszczeń będzie znany po przeprowadzeniu 
prac porządkowych oraz dokładnych oględzin. Prace porządkowe polegają na oczyszczeniu 
ścian usunięcie wszystkich elementów aby określić stan techniczny. Ze wstępnych oględzin 
wiadomo że cała instalacja została zniszczona i potrzeba jest przeprowadzenia ekspertyzy 
technicznej w której oceniony zostanie stan konstrukcji i sposób naprawy tej konstrukcji. 
Szacowany koszt remontu zniszczonego mieszkania jest na kwotę 400 000zł, który obejmuje: 
ekspertyzę techniczną, kosztorys inwestorski specyfikacji technicznej włącznie z wykonaniem
projektów instalacji elektrycznej, sanitarnych, wentylacji. Lokale sąsiadujące również będą 
jeszcze sprawdzane jakie są zniszczenia. Został złożony wniosek o zabezpieczenie środków 
na remont wszystkich zniszczonych lokali. 

Michał Kucharski Wice-wójt poinformował o zakończeniu przez firmę ubezpieczeniową 
przeglądu i szacowania skali zniszczeń w budynkach. 

Anna Matracka Przewodnicząca Komisji Zdrowia zakomunikowała o odbytym posiedzeniu w
dniu 5 marca, które rozpoczęło się od zapoznania się na miejscu wydarzenia ze skalą 
zniszczeń. Komisja również przegłosowała wniosek o zabezpieczenie środków na ten cel. 

Kierownik referatu inwestycji poinformował, że w pierwszej kolejności powinny zostać 
wyremontowane lokale, które w niewielkiej skali zostały dotknięte pożarem i udostępnić je 
najemcom a później rozpocząć prace nad lokalem praktycznie całkowicie zniszczonym. 

3. Austeria - informacja Wójta Gminy Raszyn o obecnym stanie odbudowy budynku 
głównego i zamierzeniach co do całego kompleksu oraz w sprawie wniosku o 
dofinansowanie rewitalizacji Austerii w ramach Mechanizmu Finansowego 
Europejskiego Obszaru Gospodarczego 2014-2021. Informacja Wójta Gminy Raszyn 
dotycząca działań podjętych w sprawie budynku dawnego przedszkola przy ulicy 
Godebskiego.



Krzysztof Będkowski Przewodniczący Komisji Oświaty w kilku słowach omówił jakim 
zakresem zajęła się komisji podczas posiedzenia, w którym uczestniczyła pani Elżbieta Funo 
omówiono w szczególności przygotowywany wniosek o środki finansowe z funduszy 
norweskich. 

Pani Elżbieta Funo kierownik referatu zajmującego się pozyskiwaniem środków z funduszy 
zewnętrznych zaprezentowała dotychczasowe działania w ratowaniu i rewitalizacji zabytku – 
Austerii wraz z przyległymi budynkami. W swojej prezentacji ujęła informacje o 
realizowaniu projektu rewitalizacji głównego budynku Austerii na podstawie zawartej 
umowy.

Wójt poinformował, że poza odbudową zasadniczego budynku Austerii rewitalizacji i 
zagospodarowaniu podlega teren przylegający za budynkiem Austerii. Wojewódzki 
Mazowiecki Konserwator Zabytków zobowiązał gminę do zabezpieczenia pozostałych 
budynków kompleksu w taki sposób, żeby można było użytkować budynek zasadniczy. 
Został przygotowany projekt zabezpieczeń, przygotowano odpowiednią ekspertyzę, trwają 
prace zabezpieczające tak aby można było umożliwić korzystanie z budynku Austerii. 
Całkowita wartość projektu wynosi 4 825 662,64 zł do tego dochodzą koszty dodatkowych 
zabezpieczeń. Rozpoczęto działania, które mają na celu odbudowę pozostałych budynków. 
Koszty odbudowy budynków stajni, wozowni, poczty są duże i bez środków zewnętrznych 
nie uda się zrealizować tego zadania, wykorzystując jedynie środki z budżetu gminy. Dlatego 
rozpoczęto starania związane z pozyskaniem odpowiednich środków w ramach programów, 
które są ogłaszane. Z pozyskanych w ubiegłym roku środków udało się wykonać projekt 
kompleksu, który miał być sfinansowany w 50% przez mazowieckiego konserwatora 
zabytków, dzięki rozmowom udało się uzyskać 100% dofinansowania co skutkowało  
pozyskaniem 300 381zł. Rozpoczęto  prace nad pozyskaniem kolejnych środków na 
odbudowę dalszych elementów kompleksu Austerii. Wójt przekazał głos pani E. Funo aby 
mogła uszczegółowić dalsze zamierzenia i trwające prace nad kompleksem Austerii. 

Elżbieta Funo poinformowała o rozpoczętych pracach nad pozyskaniem funduszy do 
odbudowy budynków przyległych do Austerii. Koszt inwestorski dla całego założenia 
urbanistycznego opiewa na kwotę około 20 mln zł. W ramach programu norweskiego 
maksymalną kwotę jaką można uzyskać jest 3 500 000 euro. Po przeanalizowaniu kosztorysu 
i zakresu została podjęta decyzja o przygotowaniu i złożeniu wniosku na południową część 
kompleksu Austerii. Mechanizm norweski dzieli się na działania infrastrukturalne oraz 
działania miękkie takie jak oferta kulturalna i edukacyjna, szkolenia w zakresie projektu, 
zarządzanie projektem i promocja. Kierownik referatu przedstawiła prezentację kompleksu 
Austerii i funkcjonalność tego obiektu. W prezentacji został umieszczony cały kompleks z 
omówieniem każdego budynku oraz jego proponowanej funkcji. 

Wójt Gminy Raszyn w swojej wypowiedzi podkreślił fakt iż kompleks Austerii jest 
zadedykowany integracji społeczno-kulturowej gdzie m.in. spotykać się będą wszystkie 
pokolenia społeczności aby wspólnie spędzać czas. 

Elżbieta Kuczara podzieliła się z radnymi refleksjami zarówno  w oparciu o dzisiejsze 
informacje jak i informacje  uzyskane na posiedzeniu komisji oświaty. Podkreśliła, że uznaje 
dobrze przygotowany projekt kompleksu, który będzie korzystny dla mieszkańców i 
jednocześnie może być atutem w staraniach o fundusze norweskie. Podkreśliła aspekt 
merytoryczny projektu i dodatkowych punktach przy rozpatrywaniu wniosków funduszy 
norweskich. Zastrzeżenia poruszone przez radną dotyczyły: konsultacji społecznych i jej 



formy, organizacji pozarządowych, stowarzyszeń twórczych, bark jest szerokiego udziału 
społeczeństwa gminy Raszyn w przeprowadzonych konsultacjach, opiniach. W swoje 
wypowiedzi przedstawiła informacje o możliwości uaktywnienia mieszkańców w temacie 
Austerii poprzez komisje oświaty oraz poinformowała o zgłoszeniach do niej mieszkańców z 
propozycjami wykorzystania kompleksu Austerii.  

Krzysztof Będkowski odniósł się do przedstawionego zakresu działań w odbudowie 
kompleksu Austerii, trudu jaki został podjęty aby uzyskać środki zewnętrzne. 

Henryka Koper zwróciła się z zapytaniem jaka firma zewnętrzna przygotowuje projekt i jakie 
sukcesy posiada w swojej działalności. 

Elżbieta Funo poinformowała, że do współpracy w przygotowaniu projektu została 
zatrudniona firma Delta Partner, z którą w roku 2016 współpracowaliśmy przygotowując 
wniosek o dofinansowanie ścieżek rowerowych. W swojej działalności przygotowywała 
projekty dla Państwowej Szkoły Muzycznej w Jastrzębiu Zdroju, Europejskiego Centrum 
Bajka im. Koziołka Matołka w Pacanowie, gmina Brzezina, gmina Kwidzyn. 

Andrzej Górecki ponownie poruszył problem konsultacji wskazany przez radną E. Kuczarę 
oraz radnego S. Ostrzyżka, zapytał również o koszty dotyczące kramów, stajni, przedszkola 
na postawie kosztorysu aby radni wiedzieli jakie są to kwoty. 

Wójt ponownie poinformował, że jest przygotowany projekt budowlany całego 
przedsięwzięcia, każdy projekt budowlany posiada kosztorys inwestorski w ramach tego 
kosztorysu jest przygotowywany wniosek. Wójt zwrócił uwagę, że informacje, które posiada 
na sesji są informacjami dotyczącymi zakresu wniosku do funduszy norweskich. Wniosek do 
środków norweskich nie zawiera stajni ani budynku zasadniczego i obejmują kwotę 
14 230 868,86 zł, na taką kwotę opiewa kosztorys inwestorski. Wszystkie elementy posiadają 
zgodę Mazowieckiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków wraz z decyzją pozwolenia 
na budowę. 

Radna Teresa Senderowska poruszyła temat zabezpieczenia środków pieniężnych w 
prognozie finansowej, jaki jest wkład własny wymagany do realizacji przedsięwzięcia. Radna 
zwróciła się również z zapytaniem czy zostały podjęte działania aby przenieść rachunek 
bankowy gminy do banku gospodarstwa krajowego, jest to jedyny bank, który nie posiada 
zdolności upadłościowej. Pani Teresa Senderowska wyjaśniła że najważniejsze jest 
zabezpieczenie bezpieczeństwa środków finansowych gminy. 

Pani Elżbieta Funo udzieliła wyjaśnień na pytania zadane przez radną T. Senderowską 
informując, że zabezpieczenie finansowe jest wymagane na etapie podpisywania umowy, na 
tą chwilę została podjęta uchwała która, ma charakter przyrzeczenia zabezpieczenia środków, 
taką formę stosuje się na etapie sporządzenia wniosku i jego złożenia. Koszt całkowity nie 
jest jeszcze wyliczony z uwagi na określenie wszystkich działań tzw. miękkich wraz z 
przygotowaniem niezbędnych dokumentów. Szacowany koszt działań budowlanych to kwota 
powyżej 14 mln to z budżetu gminy przy udziale środków własnych na poziomie 15% będzie 
da kwotę około 4 mln zł. 

Wójt udzielił informacji w temacie przeniesienia rachunku bankowego do Banku 
Gospodarstwa Krajowego. W swojej wypowiedzi poruszył zagadnienia dotyczące kosztów 
prowadzenia takiego rachunku, zaś bark jest informacji aby  bank obecnie obsługujący 



rachunek gminy miał jakiekolwiek trudności finansowe. Współpraca z obecnym bakiem 
układa się bardzo dobrze. Wójt poinformował, że zostanie przeanalizowany temat 
proponowany przez radną dotyczący przeniesienia rachunku do BGK. 

Beata Sulima-Markowska zwróciła się z pytaniem do Wójta w jaki sposób zostaną 
zabezpieczone środki na tę inwestycję w chwili kiedy otrzymany informacje o przyznanym 
dofinansowaniu. 

Wójt udzielając odpowiedzi wyjaśnił o jakiej kwocie mowa wraz z informacjami iż, w 
przypadku przyznania dofinansowania, czas realizacji tego projektu to okres 2021-2022 co 
stanowiłoby potrzebą około 2 mln rocznie, budżet inwestycyjny jest rzędu kilkunastu 
milionów złoty i te środki byłyby z zapisu budżetowego i taka inwestycja o której mowa 
rozbita na dwa lata nie byłaby trudnością w udźwignięciu dla gminy. 

Henryka Koper zwróciła się z pytaniem jaki jest koszt opracowania projektu. 

Elżbieta Funo poinformowała, że całkowity koszt zgodnie z podpisaną umową z firmą 
przygotowującą projekt to kwota 28 659 zł. 

Krzysztof Będkowski zaakcentował fakt ratowania dziedzictwa narodowego jakim jest 
rewitalizacja kompleksu Austerii. 

Przewodniczący Rady Dariusz Marcinkowski zakończył dyskusję w tym temacie, omówił  w 
kilku sytuację, która miała miejsce na początku sesji w kwestii składanych wniosków do 
porządku obrad. Zaproponował aby zdjąć z porządku obrad punkt dotyczący powołania 
komisji statutowej, pozostawienie powołania członka komisji budżetu jednocześnie 
zaproponował zwracając się do wnioskodawców wprowadzanie punktu o powołaniu członka 
komisji oświaty z wniosku radnego Wiesława Szustaka. W swojej wypowiedzi poruszył 
również temat wniosku złożonego przez radną Annę Matracką dotyczącą zdjęcia punktu 
„sprawy różne” proponując zastąpienie tego punktu informacją Wójta Gminy w sprawie 
działań podjętych na terenie gminy związku z epidemią koronawirusa, w punkcie kolejnym 
wprowadzenie uchwały dotyczącej wystosowania apelu do prezydenta m.st. Warszawy. 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził 10 minut przerwy.

Przewodniczący Rady wznowił obrady sesji oraz poinformował o przekazaniu do 
wnioskodawców stosownych wniosków o wprowadzenie do porządku obrad stosownych 
wniosków, zwrócił się do radnej Anny Matrackiej jako reprezentanta wnioskodawców o 
przedstawienie decyzji. 

Anna Matracka poinformowała, że wnioskodawcy wyrażają zgodę na wprowadzenie punktów
przedstawionych przed przerwą przez przewodniczącego. 

Przewodniczący Rady Dariusz Marcinkowski przywitał dyrektora Centrum Medycznego 
Judyta dr. Zbigniewa Figata. Przewodniczący poprosił aby punkt dotyczący informacji w 
sprawie podjętych działań w gminie dotyczącej epidemii koronawirusa został wprowadzony 
jako punkt 4 porządku obrad. 

Głosowano w sprawie:
Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 4 „informacji Wójta Gminy w 



sprawie działań podjętych na terenie gminy w związku z epidemią koronawirusa”.
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (16)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 
Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Teresa Senderowska, Ewa Surmacz
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Rafał Olesiński, Beata Sulima-Markowska , Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (2)
Agata Kuran-Kalata, Wiesław Szustak

Głosowano w sprawie:
Wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 5 uchwały w sprawie powołania Komisji 
Statutowej. 
Wyniki głosowania
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 9, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (10)
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard 
Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Ewa Surmacz
WSTRZYMUJĘ SIĘ (9)
Marek Bańburski, Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara,
Rafał Olesiński, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (2)
Agata Kuran-Kalata, Wiesław Szustak

Przewodniczący Rady poinformował, że w wyniku głosowania punkt dotyczący komisji 
statutowej pozostanie w porządku obrad z uwagi na nieuzyskanie bezwzględnej większości. 

Mecenas odczytała treść ustawy o samorządzie gminnym, która mówi, że art. 20 ust 1a 
wynika, że rada gminy może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną 
większością głosów ustawowego składu rady.  

Głosowano w sprawie:
Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie powołania członka Komisji 
Oświaty. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (14)
Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka 
Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał 
Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Andrzej 
Zawistowski
PRZECIW (2)



Jarosław Aranowski, Tadeusz Pawlikowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Marek Bańburski, Ireneusz Koper, Ewa Surmacz
NIEOBECNI (2)
Agata Kuran-Kalata, Wiesław Szustak

Głosowano w sprawie:
Wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu "Sprawy różne". 
Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (11)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz 
Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, 
Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz
WSTRZYMUJĘ SIĘ (8)
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Rafał Olesiński, 
Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (2)
Agata Kuran-Kalata, Wiesław Szustak

Głosowano w sprawie:
Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktu 11 uchwały w sprawie wystosowania 
apelu do Prezydenta Miasta Stołecznego Warszawy oraz Rady Miasta Stołecznego 
Warszawy. 
Wyniki głosowania
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 9, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (10)
Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard 
Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Ewa Surmacz
WSTRZYMUJĘ SIĘ (9)
Jarosław Aranowski, Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta 
Kuczara, Rafał Olesiński, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Andrzej 
Zawistowski
NIEOBECNI (2)
Agata Kuran-Kalata, Wiesław Szustak

Rozpoczęła się dyskusja związana głosowaniem całego porządku obrad wraz z 
wprowadzonymi zmianami. 

Mecenas poinformowała: każda zmiana porządku obrad musi mieć bezwzględną większość 
ustawowego składu rady, głosowanie każdego punktu musiało tę większość posiadać tak to 
zostało przegłosowane nie ma potrzeby do tego, żeby teraz przyjmować cały porządek obrad.

Przewodniczący Rady Gminy zarządził 5 minut przerwy.

Wznowienie obrad.   



4. Informacja Wójta Gminy w sprawie działań podjętych na terenie gminy w związku z 
epidemią koronawirusa.

Wójt omówił działania przedstawiając informacje między innymi o działaniach rządowych w 
związku z koronawirusem,. W swojej wypowiedzi omówił wytyczne przekazane przez 
Ministerstwo Edukacji Narodowej dla dyrektorów szkól, instrukcja została również przesłana 
przez Głównego Inspektora Sanitarnego, odbyło się również spotkanie z Powiatowym 
Inspektorem Sanitarnym w Powiecie Pruszkowskim, w  którym uczestniczyli wszyscy 
dyrektorzy placówek oświatowych. W ramach ogólnych informacji zostały wysłane do 
wszystkich placówek plakaty udostępnione przez Ministerstwo Edukacji. Wszystkie 
informacje są przekazane do szkół i widnieją na stronach internetowych placówek 
oświatowych. Stosowne działania również podjęły CKR oraz CSR. Centrum Sportu Raszyn w
związku z decyzją Rady Ministrów oraz wskazaniami Państwowego Inspektora Sanitarnego 
informowało o zawieszeniu planowanych imprez sportowych z udziałem publiczności na 
obiektach CSR do dnia 31 marca z możliwością przedłużenia. Ograniczenie bądź odwołanie 
imprez również zostało wprowadzone przez dyrektora CKR.

Zbigniew Figat w pierwszej kolejności przedstawił podstawowe czynności jakie powinien 
wykonywać każdy cłowiek ze szczególnym naciskiem na częste mycie rąk. Kolejnym 
elementem była informacja jak rozprzestrzenia się wirus. Poinformował, że wirus dostaje się 
do człowieka poprzez błony śluzowe. Osoba zarażona wirusem poprzez kaszel, oddech wraz 
z wydzieliną wydala wirusa, który osadza się na powierzchniach płaskich. Jeśli ktoś otrze się 
o taką powierzchnię a następnie dotknie oka, nosa lub ust ulegnie zarażeniu. Dotykając 
różnych przedmiotów, na których potencjalnie może być wirus, mając wirusa na dłoniach 
wprowadzamy go do własnego organizmu. Z uwagi na żywotność wirusa na powierzchniach 
płaskich należy dezynfekować wszystkie powierzchnie. Jedną z najważniejszych informacji 
pod kątem epidemiologicznym jest to, że osoba, która nie wykazuje żadnych obiadów a jest 
zakażona przez kilka – kilkanaście dni zanim wystąpią objawy już zaraża. Centrum Medyczne
Judyta zorganizowała dla pacjentów tele-porady dzięki, którym pacjent może skontaktować 
się z lekarzem poprzez umówienie się na konsultacje telefoniczną. Konsultacja telefoniczna 
jest organizowana przez pracownika rejestracji  na konkretny dzień i godzinę, wtedy lekarz 
dzwoni do pacjenta i przeprowadza wywiad, wystawia e-recepty i udziela niezbędnych 
informacji. Dyrektor ośrodka zdrowia „Judyta” poinformował o zabezpieczeniu przychodni w
niezbędne środki czy odkażające i dezynfekujące.  Doktor Zbigniew Figat poinformował o 
dostosowaniu Centrum Medycznego Judyta do obecnej sytuacji poprzez odgrodzenie recepcji 
od pacjenta, powszechnie stosowane są środki higieniczne i dezynfekcyjne. 

Dariusz Marcinkowski zwrócił się z zapytaniem do Wójta w jaki sposób jest wprowadzony 
system ochrony placówek oświatowych, czy dyrektorzy wprowadzili jakieś zasady i 
zalecenia. 

Wójt poinformował o wprowadzeniu odpowiedniej instrukcji, działania dla dyrektorów. W 
przypadku podejrzenia koronawirasa dyrektorzy zawiadamiają stację sanitarno-
epidemiologiczną oraz informują o osobach, które miały kontakt z osobą podejrzaną o 
CORVID-19. Wójt przedstawił procedurę, którą wprowadza stacja sanotarno-
epidemiologiczna, okres kwarantanny. Wójt poinformował o postępowaniu w placówkach 
oświatowych w przypadku podejrzenia zakażenia wirusem przez osobę przebywająca w takiej
placówce. Dyrektorzy zostali poproszeni o odwołanie zaplanowanych wycieczek z uwagi na 
zagrożenie corwid-19. W szkołach zostały umieszczone plakaty informacyjne wraz z 
numerami telefonu, każdy plakat został wydrukowany w czterech językach. 



Dr. Zbigniew Figat ponownie zabrał głos informując, że w przedstawionych informacjach 
znajdują się numery telefonów do powiatowego Inspektora Sanitarnego. W przypadku decyzji
inspektora sanitarnego o kwarantannie zostaje przygotowane zaświadczenie o braku 
możliwości stawienia się do pracy i przesyła taką informację do ZUS. 

Beata Sulima- Markowska poruszyła temat profilaktyki informującej o sposobie 
zabezpieczenia się przez zakażeniem bądź rozpowszechnieniem zakażenia przez osoby 
nieświadome swojego zakażenia, poruszyła temat braku środków dezynfekujących w ośrodku
zdrowia, placówkach oświatowych oaz innych placówkach ogólnie dostępnych. Zwróciła się 
z zapytaniem do wójta czy instrukcja higieny kaszlu, przekazywania ważnych informacji 
przez szkoły poprzez dzienniczek elektroniczny- librus. Zadała również pytania dotyczące 
powołania osoby koordynującej działania związane z zabezpieczeniem w środki odkażające w
jednostkach gminnych i monitorującej bieżącą sytuację w tych jednostkach, jakie działania 
prewencyjne zamierza podjąć urząd w stosunku do wszystkich pracowników w przypadku 
stwierdzenia koronawirusa w urzędzie i czy jest zapewniona ciągłość działania urzędu w 
przypadku kwarantanny. Radna zwróciła się z również z pytaniami dotyczącymi 
organizowania zajęć dla dzieci w ramach wf na basenie, organizacji imprez masowych. 

Wójt w swojej wypowiedzi przedstawił następujące informacje: odpowiednie środki 
dezynfekujące zostały zakupione i wszystkie jednostki zostały w nie zaopatrzene wraz z 
urzędem. W przypadku podejrzenia zakażenia koronawirusem zostaje rozpoczęta procedura, 
zostaje powiadomiony Powiatowy Inspektor Sanitarny i zgodnie z jego wytycznymi są 
realizowane jego decyzje. W przypadku kwarantanny zostanie ograniczone funkcjonowanie 
urzędu. W udzielonych odpowiedziach Wójt poinformował, że organizacji imprez masowych 
nie było w ostatnim czasie w gminie zaś zgodnie z Zarządzeniem Prezesa Rady Ministrów 
wszelkie imprezy z udziałem publiczności zostały odwołane. Organizacja zajęć w szkołach 
należy w decyzji dyrektorów szkół, decyzje dotyczące organizacji zajęć edukacyjnych, 
dydaktycznych podlegają Ministrowi Edukacji Narodowej. 

Henryka Koper poruszyła kwestię braku uczestnictwa w debacie nt. kierownika  SZPZLO 
Ochota, czy zostało wystosowana zaproszenie. 

Przewodniczący rady ponownie poinformował o wysłaniu zaproszenia do dyrektora SZPZLO 
Krzysztofa Zakrzewskiego odczytując fragment treści pisma. 

Marek Bańburski odniósł się do dyskusji dotyczącej epidemii koronawirusa podsumowując 
główne zagadnienia poruszone w dyskusji. 

Beata Sulima-Markowska przedstawiła argumenty w kwestii systemu przekazywania 
informacji poprzez ulotki, system sms, librus. 

Andrzej Górecki poruszył temat budynku Centrum Medycznego w Raszynie, problemów z 
dostaniem się do lekarzy w obecnej sytuacji, braku przesyłania informacji. 

Rafał Olesiński zapytał się jakie są wytyczne w momencie, kiedy np. kwarantannie zostałoby 
poddane gospodarstwo w Raszynie, czy takimi osobami, które będą musiały pozostać w domu
zająć ma się samorząd czy sanepid? Czy jest możliwość zorganizowania pomocy w postaci 
telefonu aby mogły kontaktować się w przypadku potrzeby pomocy.  



5. Uchwały w sprawie powołania członka Komisji Oświaty, Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego.

Przewodniczący rady poinformował o przygotowaniu projektu uchwały o powołaniu członka 
komisji oświaty na wniosek radnego Wiesława Szustaka proponując radną Henrykę Koper na 
członka komisji,  zwracając się do radnej czy wyraża zgodę na członkostwo w komisji.

Henryka Koper wyraziła zgodę. 

Głosowano w sprawie:
Uchwały w sprawie powołania członka Komisji Oświaty. 
Wyniki głosowania
ZA: 10, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (10)
Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, 
Dariusz Marcinkowski, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Beata Sulima-Markowska , 
Andrzej Zawistowski
PRZECIW (3)
Jarosław Aranowski, Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Marek Bańburski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Anna Matracka
BRAK GŁOSU (2)
Krzysztof Będkowski, Teresa Senderowska
NIEOBECNI (2)
Agata Kuran-Kalata, Wiesław Szustak
Uchwała nr XXIV/212/2020

6. Uchwała w sprawie powołania członka Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia 
Komunalnego.

Dariusz Marcinkowski jako przewodniczący rady poinformował o deklaracji radnego Rafał 
Olesińskiego na członka komisji budżetu. Po przeprowadzonej rozmowie przewodniczącego 
komisji Tadeusza Pawlikowskiego z radnym Rafałem Olesińskim została przygotowana 
uchwała. Przewodniczący rady zwrócił się z zapytaniem czy radny wyraża zgodę.

Rafał Olesiński wyraził zgodę aby zostać członkiem komisji budżetu. 

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie powołania członka Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego.
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (15)
Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, 
Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał 
Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Beata Sulima-Markowska , Ewa 
Surmacz, Andrzej Zawistowski
PRZECIW (1)
Jarosław Aranowski



WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Marek Bańburski
BRAK GŁOSU (2)
Krzysztof Będkowski, Teresa Senderowska
NIEOBECNI (2)
Agata Kuran-Kalata, Wiesław Szustak
Uchwała nr XXIV/213/2020

7. Uchwała w sprawie powołania Komisji Statutowej.

Przewodniczący rady Dariusz Marcinkowski zwrócił się do wszystkich zgromadzonych aby 
zastanowić się czy kontynuować prace nad uchwalą. Zwrócił się do radnego A. 
Zawistowskiego jako autora projektu uchwały z informacją o nie uzyskaniu opinii prawnej, 
proponując skierowanie uchwały do zaopiniowania przez biuro prawne aby na następną sesję 
wprowadzić do porządku obrad w poprawnej formie.

Andrzej Zawistowski przychylił się do propozycji przewodniczącego. 

Beata Sulima- Markowska również wyraziła aprobatę do przedstawionej propozycji.  

Głosowano w sprawie:
Wniosek o skierowanie projektu uchwały do Biura Prawnego w celu zaopiniowania.
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (15)
Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, 
Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał 
Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Beata Sulima-Markowska , Ewa 
Surmacz, Andrzej Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski
BRAK GŁOSU (2)
Krzysztof Będkowski, Teresa Senderowska
NIEOBECNI (2)
Agata Kuran-Kalata, Wiesław Szustak
Uchwała nie została podjęta.

8. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości diet sołtysów i zasad ich przyznawania.

Dariusz Marcinkowski rozpoczął omawianie kolejnego punktu porządku obrad informując o 
odbytym spotkaniu radnych i sołtysów w celu omówienia propozycji projektu uchwały. Tego 
typu uchwały zostały przygotowane ale pojawił się problem zaopiniowania uchwały przez 
radcę prawnego. Zostały podjęte odpowiednie kroki aby współpraca odbywała się 
prawidłowo.  Wprowadzona do porządku obrad uchwała jest przygotowana przez radnego A. 
Zawistowskiego, która uzyskała pozytywną opinię, zaś po ustaleniach wynikających z 
odbytego spotkania została przygotowana nowa uchwała. Zaproponował aby zdjąć uchwałę 
która jest wprowadzona do porządku obrad  zastąpić przygotowaną nawą uchwałą, która 
wprowadziła uwagi sołtysów zgłoszone na spotkaniu, aby nie powodować kolejnego  
problemu legislacyjnego.



Przewodniczący Rady Gminy zarządził 5 minut przerwy aby radni mogli zapoznać się z 
zaproponowanym nowym projektem uchwały. 

Wznowienie obrad.   

Przewodniczący rady zaproponował aby zostały przegłosowane wprowadzone zmiany w 
projekcie uchwały przedstawione na obecnym posiedzeniu rady.  Radni nie mieli uwag do 
propozycji przedstawionej przez przewodniczącego i rozpoczęli głosowanie. 

Głosowano w sprawie:
Wniosek o wprowadzenie poprawek do projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet 
sołtysów i zasad ich przyznawania. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (19)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 
Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir 
Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa 
Surmacz, Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (2)
Agata Kuran-Kalata, Wiesław Szustak

Jarosław Aranowski odczytał treść uchwały. 

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie ustalenia wysokości diet sołtysów i zasad ich przyznawania.
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (19)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 
Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir 
Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa 
Surmacz, Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (2)
Agata Kuran-Kalata, Wiesław Szustak
Uchwała nr XXIV/214/2020

9. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości diet radnych i zasad ich przyznawania.

Andrzej Zawistowski przedstawił uwagi co do przedłożonego projektu uchwał. W swojej 
wypowiedzi poruszył następujące zagadnienia:
§1 projektu uchwały jest sprzeczny z zapisami ustawy o samorządzie gminnym ze względu na
ograniczanie przyznawania diet wyłącznie za udział w sesjach i komisjach- radny odczytał 
art.  25 ust 4 u.s.g  oraz art 23 ust 1 u.s.g a także art. 24, zwrócił uwagę również na art 23a 



dotyczącego ślubowania radnego. Radny przedstawił powyższe art ustawy o samorządzie 
gminnym mówiąc jakie są obowiązki z wykonywania mandatu radnego a nie tylko udział w 
obradach sesji czy komisji. 
§ 2 projektu uchwały jest zgodny z art 25 u.s.g (odczytał treść artykułu) informując, że 
zgodnie z zapisem wysokość diety winna być uzależniona od poniesionych nakładów 
wynikających z pełnionej funkcji. Radny za argumentował iż dieta wiceprzewodniczącego 
wyższa niż dla przewodniczącego komisji stoi w sprzeczności z zapisem, ponieważ 
poniesione nakłady przez przewodniczącego komisji są niewspółmiernie wyższe niż 
wiceprzewodniczącego. 
Odczytał treść paragrafu § 4 omawianej uchwały nawiązując do błędnego sformułowania 
dotyczącego potrąceń za nieobecności na komisjach i sesjach. 
Radny przedstawił również błędy legislacyjne przedstawiając propozycję prawidłowego 
zapisu w § 7 zgłaszając poprawkę do projektu uchwały odczytując treść projektu uchwały 
uwzględniający zaproponowane poprawki. Podsumowując swoją wypowiedź pan A. 
Zawistowski zakomunikował iż przedłożony projekt uchwały zawiera liczne błędy, jest 
niespójny z ustawą o samorządzie gminnym proponując inny projekt który spełnia 
wymagania stawiane w skardze Wojewody Mazowieckiego. Przedłożona propozycja 
przewiduje obowiązki wynikające z pełnienia mandatu radnego. 
Radny Andrzej Zawistowski zgłosił wniosek o zmianę treści przedłożonej uchwały w postaci 
poprawki do projektu uchwały o zmianę uchwały w sprawie zasad przyznawania wysokości 
diet radnych Gminy Raszyn.
Jarosław Aranowski zgłosił autopoprawkę do pierwotnej wersji uchwały polegającej na 
dopisaniu do §4 pkt 1 pkt 2 słów „na” przed słowami komisji rady gmina, wprowadzenie " 
której jest członkiem,  ” następnie radny odczytał paragraf, który został poprawiony.
Beata Sulima-Markowska przedstawiła swoje zdanie dotyczące omawianej uchwały odnosząc
się do tematu członkostwa w komisjach, ryzyku rozstrzygnięcia nadzorczego w postaci 
uchylenia omawianej uchwały, odniosła się również w kwestii przedłożonej całej radzie 
projektu uchwały radnego A. Zawistowskiego. 
Odbyła się dyskusja dotycząca omawianego projektu uchwały, propozycji przedstawionej 
przez radnego A. Zawistowskiego, poprawek radnego J. Aranowskiego oraz rozliczenia diet 
wraz z prawidłowością zapisu w projektach uchwał. Radny S. Ostrzyżek podsumował 
wszystkie zagadnienia poruszone w trakcie trwania dyskusji mówiąc o potrzebie podjęcia 
omawianej uchwały ze względu na wniesioną skargę przez Wojewodę Mazowieckiego w 
temacie diet. 
Tadeusz Pawlikowski złożył wniosek formalny o zakończenie dyskusji i przejście do 
głosowania projektu uchwały.   

Teresa Senderowska w swojej wypowiedzi poruszyła temat uwag co do prawidłowości 
przedłożonego projektu uchwały oraz możliwość konsekwencji nieprawidłowości podjętej 
uchwały. 

Głosowano w sprawie:
Wniosek o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania nad projektem uchwały w sprawie 
ustalania wysokości diet radnych i zasad ich przyznawania. 
Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (9)
Jarosław Aranowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz 
Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz



PRZECIW (2)
Andrzej Górecki, Teresa Senderowska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (8)
Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta 
Kuczara, Rafał Olesiński, Beata Sulima-Markowska , Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (2)
Agata Kuran-Kalata, Wiesław Szustak

Radny A. Zawistowski odczytał treść autopoprawki do uchwały. 

Głosowano w sprawie:
Wniosek o wprowadzenie poprawki do uchwała w sprawie ustalenia wysokości diet radnych i
zasad ich przyznawania. 
Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (9)
Marek Bańburski, Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara,
Rafał Olesiński, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Andrzej Zawistowski
PRZECIW (9)
Jarosław Aranowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz 
Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Krzysztof Będkowski
NIEOBECNI (2)
Agata Kuran-Kalata, Wiesław Szustak

Przewodniczący odczytał treść wniosku radnego J. Aranowskiego. 

Głosowano w sprawie:
Wniosek o wprowadzenie poprawki do chwały w sprawie ustalenia wysokości diet radnych i 
zasad ich przyznawania polegającej na zastąpieniu w paragrafie 4 punkt 1 podpunkt 2 słów 
"komisji rady gminy" słowami "na komisji rady gminy, której jest członkiem",. 
Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (11)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz 
Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, 
Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz
WSTRZYMUJĘ SIĘ (8)
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Rafał Olesiński, 
Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (2)
Agata Kuran-Kalata, Wiesław Szustak

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie ustalenia wysokości diet radnych i zasad ich przyznawania. 
Wyniki głosowania
ZA: 10, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2



Wyniki imienne:
ZA (10)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard 
Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Ewa Surmacz
PRZECIW (7)
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Teresa 
Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Andrzej Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Krzysztof Będkowski, Rafał Olesiński
NIEOBECNI (2)
Agata Kuran-Kalata, Wiesław Szustak
Uchwała nr XXIV/215/2020

10. Uchwała w sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego.

Przewodnicząca komisji skarg, wniosków i petycji przedstawiła procedurę rozpatrzenia skargi
wniesionej przez Wojewodę Mazowieckiego do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego za 
pośrednictwem Rady Gminy informując o wniosku z komisji wprowadzenia do porządku 
obrad na najbliższą sesję rady uchwał w sprawie diet radnych, diet dla sołtysów oraz uchwały 
w prawie przekazania skargi wraz z odpowiedzią do WSA. 

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego.. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Ewa Surmacz
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5)
Andrzej Górecki, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Rafał Olesiński, Beata Sulima-
Markowska 
BRAK GŁOSU (1)
Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (2)
Agata Kuran-Kalata, Wiesław Szustak
Uchwała nr XXIV/216/2020

11. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi w zakresie skargi na pracowników Urzędu 
Gminy Raszyn.

Radna Ewa Surmacz przedstawiła projekt uchwały wraz z informacją nt.  procedowania 
skargi. Odczytała wniosek z komisji informujący, że rada nie jest organem do rozpatrzenia tej
skargi i przekazania organowi właściwemu. 

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi w zakresie skargi na pracowników Urzędu Gminy 
Raszyn.



Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (16)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz 
Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, 
Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Grzegorz Janiszewski, Teresa Senderowska
BRAK GŁOSU (1)
Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (2)
Agata Kuran-Kalata, Wiesław Szustak
Uchwała nr XXIV/217/2020

12. Sprawy różne. (punkt zdjęto z porządku obrad)

13. Zamknięcie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Raszyn Pan 
Dariusz Marcinkowski zamknął obrady XXIV Sesji o godz. 22:20 tego samego dnia. 

 

Przewodniczący
Rada Gminy Raszyn

 

Przygotował(a): Urszula Dąbek

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


